

Title (en)

Hand-actuated tool.

Title (de)

Handbetätigtes Werkzeug.

Title (fr)

Outil à actionnement manuel.

Publication

EP 0645194 A2 19950329 (DE)

Application

EP 94114850 A 19940921

Priority

AT 194093 A 19930927

Abstract (en)

The hand-actuated tool has a handle (12) pivotable relative to a housing (1). A push rod (2) mounted in the housing (1) is mounted such that it can be axially displaced gradually by means of the handle (12). The push rod (2) passes through cant blocks (8) between bearings (5, 6) carrying it. The cant blocks (8) are provided in pairs in symmetrical arrangement. These cant blocks (8), in the section through which the push rod (2) passes, are loaded by a spring (10) supported on the housing (1). The force exerted on the cant blocks (8) by the spring (10) is directed against the displacement direction of the push rod (2). The adjusting force exerted by the handle (12) acts on the two cant blocks (8) in each case in the outer area. At least one brake block (14) is provided to hold the push rod (2) in position. The brake blocks (14) are also provided in symmetrical arrangement relative to the axis of the push rod (2). <IMAGE>

Abstract (de)

Das handbetätigtes Werkzeug besitzt einen gegenüber einem Gehäuse (1) verschwenkbaren Handgriff (12), mit welchem eine im Gehäuse (1) gelagerte Schubstange (2) axial schrittweise verschiebbar gelagert ist. Die Schubstange (2) durchsetzt zwischen sie tragenden Lagern (5, 6) Kantkloben (8), die in symmetrischer Anordnung paarweise vorgesehen sind. Diese Kantkloben (8) sind in dem von der Schubstange (2) durchsetzten Abschnitt von einer am Gehäuse (1) abgestützten Feder (10) belastet. Die von der Feder (10) auf den Kantkloben (8) ausgeübte Kraft ist gegen die Verschieberichtung der Schubstange (2) gerichtet. Die vom Handgriff (12) ausgeübte Verstellkraft greift an den beiden Kantkloben (8) jeweils im äußeren Bereich an. Zum Festhalten der Schubstange (2) ist mindestens ein Bremskobel (14) vorgesehen. Auch die Bremskobel (14) sind, bezogen auf die Achse der Schubstange (2), in symmetrischer Anordnung vorgesehen. <IMAGE>

IPC 1-7

B05C 17/01

IPC 8 full level

B05C 17/01 (2006.01)

CPC (source: EP US)

B05C 17/01 (2013.01 - EP US)

Cited by

US6745921B2; CN111188482A; AT406452B; CN111576817A; CN111576816A; EP0830900A2; EP1233210A2

Designated contracting state (EPC)

DE DK FR GB

DOCDB simple family (publication)

EP 0645194 A2 19950329; EP 0645194 A3 19950802; EP 0645194 B1 19971217; AT 401623 B 19961025; AT A194093 A 19960315;
DE 59404816 D1 19980129; DK 0645194 T3 19980824; US 5511699 A 19960430

DOCDB simple family (application)

EP 94114850 A 19940921; AT 194093 A 19930927; DE 59404816 T 19940921; DK 94114850 T 19940921; US 30994694 A 19940921